

ورش عمل للبرلمانيين حول الذكاء الاصطناعي – 3/1 مشهد متغير: لمحة عامة عن التطورات الأخيرة في الذكاء الاصطناعي

الإثنين، 22 كانون الثاني/يناير 2024

ملخص

15:00 (جنيف، بتوقيت وسط أوروبا)

تغير العالم عندما تم إطلاق ChatGPT في أواخر العام 2022. يؤدي تطوير ونشر نماذج لغوية كبيرة إلى تغيير سريع في كيفية عمل العالم وقد وُلد قدراً هائلاً من الاهتمام العام بالذكاء الاصطناعي. غير أن الطبيعة التقنية للموضوع يمكن أن تشكل فجوة معرفية للبرلمانيين.

في هذه الجلسة، ستتعلمون أساسيات ماهية الذكاء الاصطناعي، وما هي التقنيات الجديدة التي تؤثر على العالم، وكيف يتم تطويرها وكيف يتم نشرها.

وتشكل هذه الجلسة جزءاً من سلسلة ورش عمل بناء القدرات للبرلمانيين حول الذكاء الاصطناعي، استعداداً للقرار المقبل للاتحاد البرلماني الدولي بشأن تأثير الذكاء الاصطناعي على الديمقراطية وحقوق الإنسان وسيادة القانون.

إن المشاركة متاحة لجميع البرلمانيين والموظفين في البرلمانات. لا حاجة إلى معرفة مسبقة بالذكاء الاصطناعي. وستوفر الترجمة الفورية بالإنجليزية والفرنسية والإسبانية.

لمزيد من المعلومات، يرجى التواصل مع standards@ipu.org.

مديرة المناقشة

ميشيل ريمبل غارنر، عضو مجلس العموم (كندا)، مقررة لقرار الاتحاد البرلماني الدولي



Workshops for parliamentarians on AI- 1/3 A changing landscape: An overview of recent advances in artificial intelligence

Monday, 22 January 2024

Summary

15:00 (Geneva, CET)

When ChatGPT was launched in late 2022, the world changed. The development and deployment of large language models are rapidly changing how the world works and have generated a huge amount of public attention on artificial intelligence. However, the technical nature of the topic can present a knowledge gap for parliamentarians.

In this session, you will learn the basics of what artificial intelligence is, which new technologies are impacting the world, how they are developed and how they are deployed.

This session is part of the series of capacity-building Workshops for parliamentarians on AI, in preparation for the forthcoming IPU resolution on *The impact of artificial intelligence on democracy, human rights and the rule of law*.

Participation is open to all parliamentarians and parliamentary staff. No prior knowledge of AI is needed. Interpretation will be provided in English, French and Spanish.

For more information, please contact standards@ipu.org.

Moderator

Michelle Rempel Garner, Member of the House of Commons (Canada), Rapporteur of the IPU resolution